
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2020

z XXIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  13 maj 2020 r.
w hali  sportowej przy Szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Gierzwałdzie

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 4 5 .
Przewodniczyli:  
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar (odwołana)
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- pani Krystyna Zwalińska, 
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska (powołana).  

Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecni Radni Gminy Grunwald:

1. Ryszard Bala,  
2. Ewa Bawolska,
3. Halina Gutowska,
4. Małgorzata Kamińska,
5. Adam Królikowski,
6. Cecylia Lecewicz-Husar,
7. Sławomir Matuszewski,
8. Zbigniew Napłoszek,
9. Dariusz Nowicki,
10. Arkadiusz Piasecki. 
11. Jerzy Sawicki, 
12. Iwona Stanka,
13. Piotr Szewczak,
14. Ewa Ziejewska,
15. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
-

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy ,
   2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy,
   3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy,
   4. Sołtysi  i mieszkańcy Gminy Grunwald.

Podjęto uchwały od nr 179 do nr 180.

Ad  pkt.  1.Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
poinformowała,  że  obrady  są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń
rejestrujących  obraz  i  dźwięk .  Dokonała  otwarcia  XXIII  sesji  Rady  Gminy,  po
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czym  stwierdziła  kworum,  przy  którym  może  obradować  i  podejmować
prawomocne uchwały Rada Gminy. 
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości.  

Ad  pkt.  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
odczytała  wniosek  wójta  o  zwołanie  sesji  nadzwyczajnej  (załącznik  nr  1).
Przystąpiła  do  przyjęcia  porządku  obrad  XXIII  nadzwyczajnej  sesji  rady  gminy.
Porządek  obrad  został  radnym  i  sołtysom  dostarczony  zgodnie  z  ustawowym
terminem Ponadto był wywieszony na tablicach ogłoszeń i  umieszczony w BIP.
Radna –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy są  spełnione  wszystkie  proce -
dury bezpieczeństwa dotyczące zgromadzeń w związku z COVID19.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że wszystkie procedury są
spełnione, sala o odpowiedniej powierzchni.  Poprosił o nie grupowanie się i  zacho -
wanie  bezpiecznej  odległości,  zakrycie  ust  i  nosa  maseczką oraz  założenie  rękawi -
czek.
Radny- pan Ryszard Bala- złożył  wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwa -

ły w  sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zgodnie  z  art.20
pkt.  4 ustawy o samorządzie gminnym o zmianach do porządku obrad sesji nadzwy -
czajnej  zgodę  musi  wyrazić  wnioskodawca.  Poprosiła  wójta  o  wyrażenie  zdania  w
temacie  dodania  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zamiaru  połącze -
nia samorządowych instytucji kultury.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  nie  wyraził  zgody  na  rozszerzenie  po -
rządku obrad,  uzasadniając że projekt jest poddany analizie prawnej. Stwierdził,  że
gdy  będzie  opinia  prawna  to  projekt  zostanie  dodany  do  porządku  na  najbliższej
komisji oraz sesji.
Radny-  pan Ryszard  Bala-  przypomniał,  że  wójt  na  ostatnim posiedzeniu  komisji
poinformował,  że  podjął  działania  w  sprawie  połączenia  GOK  i  Biblioteki.  Do  tej
pory  nie  było  uchwały,  więc  zapytał  na  jakiej  podstawie  wójt  podejmuje  działania
w tej  sprawie. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  zlecił  sekretarzowi
gminy przygotowanie  odpowiednich  uchwał  aby przedstawić  radnym na komisji  do
zaopiniowania.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  złożył  wniosek  o  wykreślenie  z  porządku  obrad
punktu 5 i  6 w sprawie odwołania i  powołania Przewodniczącego Rady Gminy,  aby
radni mogli  jeszcze raz temat przeanalizować.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- wyraził  zgodę.
Przewodnicząca Rady Gminy- pani  Cecylia Lecewicz-Husar-  poddała pod głoso-
wanie wniosek o wykreślenie  z  porządku obrad punktu 5 i  6 w sprawie odwołania i
powołania Przewodniczącego Rady Gminy.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 5 głosami za,

- 9 głosami przeciw
- 1 głos wstrzymujący

Radni  nie  wyrazil i  zgody  na  wykreślenie  z  porządku  obrad punktu  5  i  6  w  sprawie
odwołania i powołania Przewodniczącego Rady Gminy.
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Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za:

-  1 głos przeciw 
-  wstrzymujących nie było

przyjęła porządek obrad XXIII sesji Rady Gminy w/g następującego 
wyszczególnienia:

1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad;

2.  Przyjęcie porządku obrad;

3.  Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy;

4.  Podjęcie uchwał  przez  Rade Gminy Grunwald:

4.1  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2034;

4.2  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;

4.3  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania,  nabywania
i wykupu;   

5.  Rozpatrzenie wniosku w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

5.1 Powołanie Komisji Skrutacyjnej.

5.2 Przeprowadzenie głosowania (tajnego).

5.3 Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

6.   Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

6.1  Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

6.2 Powołanie Komisji Skrutacyjnej.

6.3 Prezentacja kandydatów.

6.4 Przeprowadzenie głosowania (tajnego).

6.5 Podjęcie uchwały stwierdzającej wybór Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Interpelacje i zapytania.

9 .  Zamknięcie sesji.   

Ad pkt. 3. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  punkt
porządku obrad  dotyczy przyjęcia  protokółu  z  XXII  sesji.  Protokół  był  dostępny w
biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXII/2020 z dnia 27 kwietnia 2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 15 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina; Kamińska

Małgorzata; Królikowski Adam; Cecylia Lecewicz-Husar; Iwona Stanka;  Jerzy
Sawicki, Matuszewski Sławomir; Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki

Arkadiusz; Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-  przeciwnych nie było
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-  wstrzymujących nie było

przyjęła bez odczytywania protokół z XXII/2020 z dnia 27 kwietnia 2020r. sesji 
Rady Gminy Grunwald.

Ad pkt. 4 
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar – kolejny punkt to 
podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

4. 1.  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata
2020-2032.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  skierował  wypowiedź  do  wszystkich
zgromadzonych  osób,  że  są  do  podjęcia  trzy  bardzo  ważne  uchwały  WPF,  zmiany
budżetu oraz  emisji  obligacji.  Jeżeli  radni  zagłosują za  tymi  trzema uchwałami  bę -
dzie można: 
 zmodernizować stację uzdatniania wody w Grunwaldzie; 
wybudować stacje podnoszenia ciśnienia w wody  w Dylewku;
 przebudować drogę gminną w Dylewie;
 zakupić nieruchomość zabudowaną w Mielnie z przeznaczeniem na świetl ice;
 zrealizować  projekt  cyfrowej  sieci  wodociągowej,  zakupić  wóz  strażacki  dla

OSP Dylewo;
wyremontować świetlicę wiejską w Glądach;
wykonać modernizację oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie;
 zakup komputerów dla szkół do zdalnego nauczania;
 przeprowadzić  konsultację  społeczne  w  sprawie  zablokowania  inwestycji  budo -

wy kurników;
 realizować drobne inwestycje z funduszu sołeckiego. 
Dziś realizacja tych inwestycji  zależy od mądrości 15 radnych, czy w gminie liczą -
cej  ponad  5,5  tys.  mieszkańców  będzie  się  żyło  lepiej  czy  nadal  będzie  jak  jest.
Stwierdził,  że będzie działał  aby wszystkim żyło się lepiej  ale do tego potrzeba po -
mocy  radnych,  bo  sam  wójt  niczego  nie  zrobi.  Nie  robi  inwestycjach  dla  siebie,
choć jest  zarzucane,  że emisja  14 ml zł  potrzebne było aby wójt   mógł  ustawić sie -
bie i swoją rodzinę,  dodał że ta sprawa będzie miała swój finał w sądzie. 
Na ostatnim posiedzeniu  komisji  temat  został  szczegółowo omówiony i  11 radnych
wyraziło poparcie dla w/w projektów uchwał,  aby realizować zadania.  
(Brawa na sali)
Radna-  Ewa  Ziejewska-  odniosła  się  do  zgromadzonych  osób  w  sprawie  budżetu
„zależy  wszystkim  radnym  na  realizacji  ale  plan  działania  to  nie  tylko  wydatki.
Pozwoliłam  sobie  przeprowadzić  wywiad  wśród  części  radnych  i  mieszkańców
Gminy Grunwald  i  wypunktowałam odniesienia  w sprawie  działań  wójta.  Wójt  wie
oraz  radni  także,  że  w  dochodach  gminy  znajduje  się  4,5  mln  zł,  która  jest  nie  do
odzyskania,  czyli  o  tyle  jest  mniejszy dochód gminy.  Wójtowie  gmin i  burmistrzo -
wie  miast  są  na  etapie  liczenia o ile  pomniejszą się  dochody przy koronawirusie,  a
wójt  jeszcze  szacunków  nie  przedstawił.  Wójt  pozwalniał  pracowników  gminy  i
przez  to  są  koszty  odpraw,  koszty  sądowe,  odszkodowania.  W  zamian  zatrudnił
mieszkańców  innych  gmin  i  przyczynił  się  tym do  zmniejszenia  dochodów,  ponie -
waż podatek od osób fizycznych będzie przekazany do innych gmin.  Zapowiada się
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susza  i  prawdopodobnie  będzie  możliwość  umorzenia  podatków  więc  dochody  się
zmniejszą.  Zawyżone  dochody  ze  sprzedaży  działek  a   przy  koronawirusie  nie  ma
możliwości  sprzedaży.  Skarbniczki  innych  gmin  przyglądały  się  projektom uchwał
i  stwierdziły,  że  gmina  nie  wytrzyma  takiego  obciążenia.  W  ubiegłorocznym  bu -
dżecie był  umieszczony remont drogi w Dylewie,  stacja podnoszenia wody w Dyle -
wie,  samochód  strażacki  i  żadna  inwestycja  nie  została  zrealizowana  a  wydatki
skierował  na  inny  cel.  W  poprzednich  kadencjach  będąc  radną,  za  rządów  Pana
Henryka  Kacprzyka  przy  dobrej  współpracy  wyremontowana  został  droga  w  miej -
scowości  Dylewo.  Obecnie  będąc  radną  przy  dobrej  współpracy  z  wicestarostą  i
radnym powiatu  Panem Janem Kacprzykiem powstała  nowa droga  na  odcinku  Glą -
dy  –  Tułodziad.  Przy  dobrej  współpracy  może  być  kontynuowany  remont  drogi  w
Dylewie.  Na  ostatniej  komisji  głosowałam  za  zaciągnięciem  kredytu  w  kwocie  9
mln  zł  jednak  spotkanie,  które  zostało  zorganizowane  z  sołtysami  utwierdziło,  iż
wójt  nie  jest  w  stanie  zrealizować  obietnic  przedwyborczych,  dlatego  posuwa  się
do  najgorszych  rozwiązań  nastawiając  mieszkańców  przeciwko  radnym  twierdząc,
że  radni  wszystko  blokują.  Wójt  musi  mieszkańcom  wytłumaczyć,  że  realizacja
wcześniejszych  obietnic  przedwyborczych  jest  niemożliwe  tak,  aby  mieszkańcy
zrozumieli.  Wójt  utwierdził,  że  nie  ma doświadczenia  i  nie  można pozwolić  na tak
duże  zadłużenie  gminy.  Propozycja  radnych  na  zaciągnięcie  kredytu  to  5  mln  zł,
sporządzić  uchwałę  o  emisji  obligacji  i  przeznaczyć  3  mln  zł  na  spłatę  kredytów
najbardziej  obciążonych  oraz  2  mln  zł  na  inwestycję  i  zobowiązania  wymagalne,
dodatkowo  ująć  program naprawczy  Gminy Grunwald  z  udziałem wójta  i  radnych.
Należy wybrać  jak najmniejsze zło dla  mieszkańców gminy,  realizować działania  z
rozwagą a  nie  doprowadzić,  że  po zakończonej  kadencji  gmina  nie  będzie  w stanie
funkcjonować.  Nie  można  doprowadzić,  aby mieszkańcy brali  udział  w spłacie  za -
ciągniętych kredytów po przez podniesienie podatków.
(gwizdanie na sali)
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odniósł  się  do  radnej  Ewy Ziejewskiej,
że  nie  ma  przed  sobą  pisma,  które  odczytała,  i  że  podejrzewa  iż  zostało  napisane
przez Panów Kacprzyków. Zaznaczył,  że wiele oskarżeń padło pod adresem wójta.  
Poprosił  radną  aby zobaczyła,  że  wóz  strażacki  dla  OSP Frygnowo został  zakupio -
ny,  droga  w  Dylewie  nie  była  realizowana  gdyż  nie  było  dofinansowania  a  w  tym
roku zostało  przyznane i  będzie  wyremontowana.  To,  że  radna nie  chce  rozmawiać
z mieszkańcami i  radą sołecką to nie jest wina wójta tylko problem radnej.  W spra -
wie  suszy to  nie  można  przewidywać  gdyż  maj  jest  deszczowy i  jeszcze  mogą  być
rekordowe  plony  i  problem ze  sprzedażą  plonów.  Odpowiedział  dlaczego  nie  były
realizowane  inwestycje,  oznajmił  że  pytał  na  każdej  sesji  radnych  czy  nie  spłacać
zobowiązań  i  realizować  inwestycje,  radni  nigdy  nie  udzieli li  odpowiedzi.  Zwol -
nieni  zostali  urzędnicy,  którzy  szkodzą  bo  potrzebni  są  ludzie  do  pomocy a  nie  do
przeszkadzania.  Oznajmił,  że  wspólnie  z  radnymi  chce  realizować  inwestycje,  nie
robi  tego dla  siebie  ale  dla  dobra  mieszkańców.  Gdyby radna nie  ulegała  naciskom
z ludźmi,  z którymi od lat  jest  mocno związana to miałaby inne zdania,  trzeba mieć
swoje  zdanie.  Długi  nie  powstały  za  tej  kadencji,  długi  już  był,  konto  gminy było
puste i małymi krokami trzeba wyjść z długów. W sprawie mniejszych dochodów to
nie wiadomo.  Przypomniał  sesję z  2018r.,  gdzie  przewidywano wpływ 600 tys.  zł  a
następnie  były wójt  umorzył  podatki  i  stąd  te  problemy.  Nie  można nie  realizować
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inwestycji  a  kwota  9  mln  zł  w  większości  będą  przeznaczone  ponad  7  mln  zł  na
spłatę  zaciągniętych  kredytów.  Emisja  obligacji  jest  po to  aby łatwiej  i  taniej  było
spłacać zadłużenie,  jest  to zabezpieczenie jeżeli  nie będzie stać na spłat  można od -
roczyć w czasie.  Fakt, że radna konsultowała z innymi skarbnikami nie jest dobrym
argumentem,  bo  my mamy swoich  fachowców znających  potrzeby naszej  gminy,  to
że nie którzy nie mieszkają w naszej gminy nic nie znaczy bo pracują dla nas. 
Radna-  Ewa Ziejewska  –  odpowiedziała,  że  nikt  się  z  wójtem nie  sprzeciwia,  ale
realizacja  inwestycji  powinna  być  w  mniejszym  tempie,  wójt  nie  ma  doświadcze -
nia,  chce  zadłużyć  gminę  a  nie  jest  to  dobre  rozwiązanie.  (gwizdanie  na  sali).  Od-
niosła  się  do  widowni  „że  jest  taka  zasada,  że  jeżeli  ktoś  się  zachowuje  jak  pań -
stwo, że nie  pozwalacie  pracować to prokuratura się  zajmie sprawą.  Zadzwonię za -
raz do prokuratury”.  (opuściła sale obrad)
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  wypowiedziała  się,  że  na  dobru  gminy  zależy
wszystkim,  wójt,  radni  i  mieszkańcy  chcą  dobrze.  Pani  Ewa  Ziejewska  ma  do -
świadczenie  w  obserwacji  budżetu  oraz  cyklu  w  jakim rządzi  się  samorząd.  Inwe -
stowanie w samorządzie przebiega w cyklu 4 -5 letnim,  w momencie kiedy jest  pu -
ste  konto nie  można realizować inwestycj i.  Państwo macie  doświadczenie  w zacią -
ganiu kredytów i doskonale wiadomo,  że jeżeli  nie  można związać końca z  końcem
to  zaciągnięcie  kredytu  może  spowodować  kryzys.  Odniosła  się  do  wójta,  że  zdaje
sobie sprawę z tego,  że kredyty tak samo jak obligacje można podpisać na naszych
warunków i  taki  bank trzeba znaleźć,  aby na  nasze  warunki  się  zgodził.  Zaciągnię -
cie  obligacji  wiąże  się  ze  spłatą  a  nie  wiadomo  jakie  czasy  nadejdą  i  stąd  nasze
obawy.  Sytuacja  nie  jest  pocieszająca,  nie  zapowiadają  się  lepsze  czasy  a  od  tego
zależą  dochody.  Mam  nadzieję,  że  nie  będzie  suszy  a  ludzie  będą  mieli  pracę,  że
nie  będzie  problemem  opłacenie  wyższych  rachunków.  W  ostatnim  czasie  został
nareszcie  ogłoszona  informacja,  że  została  w  grudniu  podjęta  uchwała  o  wprowa -
dzeniu  opłaty  za  psy.  Radni  dbając  o  dobro  gminy,  w  tym  najsłabszych  jej  człon -
ków,  bo  psy  to  nasi  przyjaciele.  Wiele  psów się  włóczy i  trzeba  im pomóc,  wielo -
krotnie  kierownik  RGK  omawiał  jak  wiele  pracy  dla  tych  stworzeń  należy  wyko -
nać.   Wójt  mimo,  że  wojewoda  uchwałę  przyjął  uznał  za  wadliwą  i  do  9  maja  nie
opublikował  tej  uchwały,  że  trzeba  się  zdeklarować  ile  się  ma  piesków.  Mam  na -
dzieję,  że  mieszkańcy  zdają  sobie  sprawę,  że  jest  to  dla  poprawy  warunków  tych
najsłabszych stworzeń.  Zapytał  czy sięgając po tak duże kredyty gmina sobie pora -
dzi  ze  spłatą,  uznała,  że  zależy  jej  na  bezpieczeństwie  gminy i  dobrze  prosperują -
ca.  Przypomniała,  że  został  wybrana  w  wyborach  uzupełniających  i  dołączyła  do
rady  w  lutym,  i  nie  ona  decydowała,  że  będzie  pełniła  funkcję  radnej  i  wójta,  bo
chce być tylko radną. (w trakcie wypowiedzi na sale powróciła Ewa Ziejewska)
Sołtys Gierzwałdu- Wiesław Dembkowski- odniósł się do zarzutów radnej Ewy 
Ziejewskiej  w  sprawie  zebrania  z  sołtysami,  że  sołtysi  też  się  angażują  dla  dobra
gminy i  mają  prawo wnioskować  o  spotkanie  z  wójtem.  Zapytał  czy  radni  uważają
sołtysów tylko  do pracy i  sprzątania.  Uznał,  że  dla  radnej  liczy się  tylko  Pan Kac -
przyk i zapytał dlaczego nie sołtysi.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odniósł  się  do  wypowiedzi  w  sprawie
wykazania w budżecie  4,5 mln  zł,  że  jest  to  nałożone przez  wyższy urząd górniczy
na  przedsiębiorcę,  który  bez  pozwolenia  wydobywał  kruszywo.  Stwierdził,  że  nie
jest  powiedziane,  iż  ta  kwota  nie  trafi  do  kasy  urzędu,  prawdopodobnie  w  przy -
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szłym  roku  część  środków  powinna  wpłynąć,  sprawa  jest  w  sądzie  na  dobrej  dro -
dze.  Dodał,  że  emisja  obligacji  jest  o  wiele  bezpieczniejsza  niż  zaciąganie  kredy -
tów. Podatki  zostały obniżone za tej  kadencji  a radni straszą,  że zostaną podnoszo -
ne,  zapewnił  że  podniesienie  podatków będzie  ostatecznością.  W sprawie  bezdom -
nych  psów to  robione  jest  wszystko  aby żyło  im się  lepiej ,  kierownik  RGK wielo -
krotnie  zapraszał  radnych  aby  odwiedzili  i  zobaczyli  w  jakich  dobrych  warunkach
żyją.  Uchwała  w  sprawie  opłat  został  przez  wojewodę  uchylona  w  zakresie  ulg.
Przedstawił informację,  że przy współpracy z weterynarzem będzie prowadzony re -
jestr  psów w gminie.  W sprawie deficytu to  zwiększa się  o 1  600 000 zł  w związku
z wykazaniem wozu strażackiego dla  OSP Dylewo ale  jest  to  z  pożyczką w kwocie
350  tys.  zł  i  jest  ona  umarzalna  w 50% na  5  lat  ,  jest  to  przewidywalne.   Kwota  9
mln zł  z emisji  obligacji  jest  kwotą bezpieczną i  nawet  przy 14 mln zł  gmina pora -
dziłaby sobie,  odroczone są inwestycje  np.  termomodernizacja  GOK i nie  wiadomo
czy później  nie  będzie  drożej.  Blokowanie inwestycji  ma na celu wytykanie  wójto -
wi, że nie realizuje obietnic ale decyzje podejmowane są przez radę. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  zarzuca  się  radnym  bloko -
wanie dodała,  że radnym także zależy na dobru gminy.  Poprosiła  aby zwrócić uwa -
gę,  że  budżet  gminy  nie  jest  budżetem  przedsiębiorstwa.  Porównała  budżet  gminy
do  gospodarstwa  domowego  gdzie  jest  określona  kwota  w  kasie  i  trzeba  wiedzieć
na  ile  można sobie  pozwolić  i  na  jakich  warunkach  można zaciągać  kredyty,  jeżeli
się  przekroczy się  to  granicę to  będzie  ciężko ze spłatą.  Podsumowała kredyty,  zo -
bowiązania wymagalne oraz 4,5 mln zł wykazanego odszkodowania,  które są wirtu -
alne,  to  obciążenie  gminy  zbliża  się  do  kwoty  16  mln  zł.  Jeżeli  zgodzimy  się  na
emisję  obligacji  na 9 mln zł  i  spłacimy zobowiązania wymagalne to  zostanie  2 mln
zł.  Różnica w spłacie przy obecnym długu to spłata 12  594 916 zł  a po emisji  obli -
gacji  to  spłata   22 290 993 zł  jest  znaczna.  Przypomniała,  że  budżet  został  opraco -
wany  i  uchwalony,  co  prawda  po  poprawkach,  i  on  powinien  być  realizowany  a
kredyt  zaciągać na koniec roku, jak będzie wiadomo na jakie inwestycje  zabraknie.
Poinformowała,  że  otrzymała  dwa zestawienia  w sprawie  zobowiązań  i  oba  są  róż -
ne,  poprosiła  o  wyjaśnienie,  które  jest  właściwie,  dodając  że  są  ukrywane  fakty.
Odniosła  się do sołtysów, przyznając rację,  że wykonują ciężką pracę ale  zadaniem
radnych  jest  pilnowanie  aby nie  popełniać  błędów.  Nie  jest  prawdą,  że  radni  stwa -
rzają  problemy bo zależy wszystkim na  dobru  gminy a  wywieranie  nacisku na  rad -
nych jest  źle  odbierane i  nie na miejscu,  bo radny jest  chroniony prawem. Sytuacja
w  gminie,  która  ma  miejsce  jest  nie  dobra,  ludzie  kłócą  się,  nie  rozmawiają  ze
sobą,  wypisywane  kłamliwe  teksty  z  fikcyjnych  kont  w  Internecie.  Poprosiła  aby
zaprzestać  takiemu zachowaniu i  wspólnie  dbać  o dobro gminę po przez dyskusję  i
rozmowę.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  przypomniała,  że  wystąpiła  z  zapytaniem  o  wyso -
kość  wskaźnika  zadłużenia  jaki  jest  dla  gminy  a  jaki  osiągnęliśmy.  W odpowiedzi
otrzymałam,  że  wskaźnik  zadłużenia  max  5,8  % a  w chwili  obecnej  jest  2,6%.  Za -
ciągnięcie  kredytu,  obligacji  i tp.  na  podobnym  poziomie  jaki  mamy  spowodować
może powiększenie nawet o połowę tj .  3,9%. 
Sekretarz  Gminy  Grunwald  –  pan  Jan  Sokołowski-  odniósł  się  do  wypowiedzi
radnej  Ewy  Bawolskiej  w  sprawie  uchwały  o  wprowadzeniu  opłat  od  posiadania
psów została  podjęta  30  grudnia  2019r.  została  opublikowana  16 stycznia  2020r.  o
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godzinie 9:53 jest to do sprawdzenia. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  przeprosiła  za  niesprecyzowanie  wypowiedzi,  bo
miała na myśli  nieopublikowanie a ogłoszenie na stronie facebooku.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  poinformowała,  że  obecnie  o
wskaźnik  spłaty zobowiązań nie  ma  potrzeby się  martwić  gdyż  jest  na  dobrym poziomie.
Odniosła  się  do  wypowiedzi  radnej  Małgorzaty  Kamińskiej  w  sprawie  zestawienia  zobo -
wiązań,  stwierdzając  że  przygotowywała  tylko  jedno  takie  zestawienie  więc  nie  rozumie
skąd jest  druga wersja,  poprosi ła aby dostarczyła dokumenty i  zostanie to wyjaśnione.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata 2020-2032.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 7 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Cecylia Lecewicz-Husar; Jerzy

Sawicki;  Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Szewczak Piotr; 
-  7 głosami przeciw:  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata; Królikowski Adam;

Iwona Stanka; Napłoszek Zbigniew; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- 1 głos wstrzymujący Matuszewski Sławomir

nie  podjęła  uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gmi -
ny Grunwald na lata 2020-2032.
(ogłoszono przerwę 10 min)

4.2       w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przedstawił
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 7 głosami za: Bala Ryszard; Cecylia Lecewicz-Husar; Jerzy Sawicki;  Nowicki

Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa;  
-  7 głosami przeciw:  Bawolska Ewa; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam; Iwona Stanka; Napłoszek Zbigniew; Zwalińska Krystyna
- 1 głos wstrzymujący Matuszewski Sławomir

nie podjęła uchwały w sprawie budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.

4.3  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania,
nabywania i wykupu.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przedstawił
projekt  uchwały  w sprawie  emisji  obligacji  komunalnych oraz  określenia  zasad ich
zbywania, nabywania i wykupu.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 6 głosami za: Bala Ryszard; Cecylia Lecewicz-Husar; Jerzy Sawicki;  Nowicki

Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Szewczak Piotr; 
-  8 głosami przeciw:  Bawolska Ewa; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam; Iwona Stanka; Napłoszek Zbigniew; Ziejewska Ewa;  
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 Zwalińska Krystyna
- 1 głos wstrzymujący Matuszewski Sławomir

nie  podjęła  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia
zasad ich zbywania, nabywania i  wykupu

Ad pkt. 5
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt  to
rozpatrzenie  wniosku  w  sprawie  odwołania  Przewodniczącego  Rady  Gminy
Grunwald.  W  związku  z  tematem  Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia
Lecewicz-Husar  przekazała  obowiązki  prowadzenia  obrad  Wiceprzewodniczącej
Rady Gminy – pani Krystynie Zwalińskiej .
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała
wniosek o odwołaniu z funkcji z przewodniczącej Rady Gminy (załącznik nr 2). 
Radna-  pani  Ewa Bawolska  –  przeprosiła  za  niefortunne  sformułowanie  wniosku,
uznała,  że  przeprasza  gdyż  odczytała  ten  wniosek.  Określiła,  że  sytuacja  wygląda
jakby „ślepy prowadził kulawego”.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  poprosiła  aby nie
rozmawiać  już  w  tym  temacie,  był  na  to  czas  i  nikt  nie  podejmował  rozmów  i  nie
tak załatwia się pewne sprawy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Arkadiusz Piasecki  – stwierdził,  że stan
zdrowia  Pani  Cecyli  Lecewicz-Husar  jest  dobry  i  nie  wpływa  na  przebieg  sesji
więc poprosił aby radni zastanowili się nad głosowaniem.

5.1       Powołanie Komisji  Skrutacyjnej

Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zgłosił  kandydaturę  radnego  Zbigniewa
Napłoszka.

Radny Zbigniew Napłoszek wyraził  zgodę.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  zgłosiła
kandydaturę radnej Haliny Gutowskiej.

Radna Halina Gutowska wyraziła zgodę.

Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Piotra
Szewczaka.

Radny Piotr Szewczak wyraził zgodę.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa; Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska

Małgorzata; Królikowski Adam   Matuszewski Sławomir;  Napłoszek Zbigniew;
Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona; Szewczak

Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-  1 głos wstrzymujący : Lecewicz-Husar Cecylia ;

zaakceptowała skład komisji skrutacyjnej w składzie:
1. Przewodniczący komisji- Zbigniew Napłoszek,
2. Członek komisji -Halina Gutowska,

9



3. Członek komisji -Piotr Szewczak.

5.2       Przeprowadzenie głosowania (tajnego).

Komisja  Skrutacyjna  przeprowadziła  głosowanie  tajne  w  sprawnie  odwołania
Przewodniczącej Rady Gminy Pani Cecylii  Lecewicz- Husar. 

Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  -  pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał
protokół  z  przeprowadzonego  głosowania  (załącznik  nr  3).  W  głosowaniu  tajnym
głosowało 15 radnych wyniki:

- 9 głosami za odwołaniem, 

-6 głosów przeciw odwołaniu .

Pani Cecylia Lecewicz-Husar została odwołana z funkcji Przewodniczącej Rady
Gminy Grunwald.

5.3       Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odwołania  Przewodniczącego  Rady  Gminy
Grunwald.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  przedstawiła
uchwałę w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

Radna-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  podziękowała  radnym,  mieszkańcom  za
współpracę oraz za wsparcie.

(brawa na sali)

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 9 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina; Kamińska

Małgorzata; Królikowski Adam; Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka; Napłoszek
Zbigniew; Ziejewska Ewa;

-  5 głosami przeciw:  Cecylia Lecewicz-Husar; Jerzy Sawicki; Nowicki Dariusz;
Piasecki Arkadiusz; Zwalińska Krystyna

- 1 głos wstrzymujący Szewczak Piotr;

podjęła  uchwałę  nr  XXIII/179/2020  w  sprawie        odwołania  Przewodniczącego
Rady Gminy Grunwald      .

Ad pkt. 6.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt
obrad wybór Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald. 

6.1        Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  poprosiła  o
zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.
Radny-  pan  Jerzy  Sawicki-  zgłosił  kandydaturę  wiceprzewodniczącego  Arkadiu -
sza Piaseckiego.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  zgłosiła  kandydaturę  radnej  Ewy  Bawolskiej .
Uzasadniła,  że  jest  ona  osobą  kompetentną  oraz  posiada  wyższe  wykształcenie  w
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zakresie  prawa  administracyjnego,  jest  osobą  zdolną  i  odpowiednią  na  to  stanowi -
sko. 

Radna- pani Ewa Bawolska – głosiła kandydaturę radnego Piotra Szewczaka.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  podziękował  za
zgłoszenie ale odmówił kandydowania na funkcję przewodniczącego Rady Gminy.
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak-  podziękował  za  zgłoszenie  ale  odmówił
kandydowania  na  funkcję  przewodniczącego  Rady  Gminy.  Zgłosił  kandydaturę
radnego Ryszarda Balę. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  podziękował  za  zgłoszenie,  ale  odmówił
kandydowania na funkcję przewodniczącego Rady Gminy.
Radna-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zgłosiła  kandydaturę  radnej  Małgorzaty
Kamińskiej .  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  podziękowała  za  zgłoszenie  ale  odmówiła
kandydowania na funkcję przewodniczącego Rady Gminy.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  podsumowała
etap  zgłaszania  kandydatów  na  funkcję  przewodniczącego  Rady  Gminy
stwierdzając,  że jest tylko jeden kandydat radna Ewa Bawolska.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  podziękowała  za  zgłoszenie  oraz  wyraziła  zgodę  na
kandydowanie na  funkcję przewodniczącego Rady Gminy.

6.1        Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald.

Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała  aby  komisja  skrutacyjna
była w tym samy składzie co w przypadku punktu wcześniejszego. 
Radni wyrazili zgodę.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-15 głosami za: Bawolska Ewa; Bala Ryszard; Gutowska Halina;Lecewicz-Husar

Cecylia ; Kamińska Małgorzata; Królikowski Adam   Matuszewski Sławomir;
Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka

Iwona; Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosami wstrzymującymi : brak
zaakceptowała skład komisji skrutacyjnej w składzie:
1.  Przewodniczący komisji-  Zbigniew Napłoszek,
2.  Członek komisji  -Halina Gutowska,
3.  Członek komisji  -Piotr Szewczak.

6.4       Przeprowadzenie głosowania (tajnego).

Komisja  Skrutacyjna  przeprowadziła  głosowanie  tajne  w  sprawnie  wyboru
Przewodniczącego  Rady  Gminy  Grunwald.  Czy  jesteś  za  wyborem  radnej  Ewy
Bawolskiej  na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Grunwald. 

Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  -  pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał
protokół z przeprowadzonego głosowania (załącznik nr 4). 

W głosowaniu tajnym głosowało 15 radnych wyniki:

- 1 głos – nieważny,

- 10 głosami za powołaniem,
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-  4 głosów przeciw powołaniu.

Pani  Ewa Bawolska została  wybrana na  funkcję Przewodniczącej  Rady Gminy
Grunwald.

6.5       Podjęcie  uchwały  stwierdzającej  wybór  Przewodniczącego  Rady  Gminy
Grunwald.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  przedstawiła
uchwałę w sprawie wyboru radnej Ewy Bawolskiej  na Przewodniczącą Rady Gminy
Grunwald. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 9 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam; Matuszewski Sławomir; Iwona Stanka; Napłoszek Zbigniew;
Ziejewska Ewa;Zwalińska Krystyna

-  1 głos przeciw:    Nowicki Dariusz; 

- 4 głos wstrzymujący: Bawolska Ewa; Szewczak Piotr;Cecylia Lecewicz-
Husar;Jerzy Sawicki;

-1 głos nie oddany- Arkadiusz Piasecki.

 podjęła uchwałę nr XXIII/180/2020 w sprawie wyboru       Przewodniczącego Rady
Gminy Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska-  podziękowała  za  oddane
głosy i  obiecała pełnić funkcję z należytą starannością. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  przekazała
obowiązki  prowadzenia  obrad  nowo  wybranej  przewodniczącej  Rady  Gminy  pani
Ewie Bawolskiej .

Ad pkt. 7.
Przewodnicząca Rady Gminy- pani  Ewa Bawolska -  kolejny punkt  wolne  wnioski
i  informacje.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  pogratulował  Przewodniczącej  Ewie  Bawolskiej
odwagi,  którą  trzeba  wykazać  w  tym  momencie  dla  dobra  ogółu.  Uznał,  że  pani
Ewa będzie pełniła funkcję sumiennie i obowiązkowo wspólnie z wójtem, radą oraz
pracownikami urzędu będzie dążyła do lepszej współpracy. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  pogratulowała  nowo  wybranej
przewodniczącej  oraz  uznała,  że  zachowanie  mieszkańców  jest  nie  na  miejscu.
Zaapelowała  do  wszystkich  o  wyrozumiałość,  o  dobrą  współpracę  dodała,  że  pani
Ewa Bawolska jest mocno zaangażowana w dobro gminy. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  pogratulował  wyboru,  stwierdzając  że
wygrana  bez  kontrkandydata  nie  jest  żadną  wygraną.  Złożył  życzenia  dobrej
współpracy  i  dodał,  że  tempo  pracy w  urzędzie  będzie  narzucone  expresowe  a  kto
nie zdąży będzie musiał  odpuścić. 
Skomentował  fakt  nie  przyjęcia  uchwał  w  sprawie  zmian  w  budżecie  oraz  WPF  i
poprosił  o  poddanie po raz kolejny pod ocenę radnym.  Uchwały te  są  niezbędne do
realizacji  dwóch  grandów,  które  są  w  100% dofinansowane  tj .  60  tys.  zł  na  zakup
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komputerów  dla  szkół  oraz  18  tys  zł  na  konsultację  społeczne.  Ważną  inwestycją
jest  realizacja  programu  senior  plus  w  Glądach,  Urząd  Marszałkowski  czeka  na
podpisanie umowy i może to przepaść. 
Sekretarz  Gminy  Grunwald  –  pan  Jan  Sokołowski-  pogratulował  wyboru  oraz
podziękował  odwołanej  przewodniczącej  za  owocną  współpracę.   Poprosił  aby
radni  jak  najszybciej  zwołali  sesję  i  podjęli  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  i
WPF,  gdyż  nie  podjęcie  tych  uchwał  spowoduje  niemożliwość  realizowania
projektów i przepadną pieniądze na ich realizację.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  panią  skarbnik  ile  potrzebuje
czasu na wprowadzenie zmian do budżetu i WPF.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  samo
zwołanie  sesji  w  innym  terminie  i  dobrze  byłoby  na  obecnej  sesji  wprowadzić
zmiany do budżetu i  zagłosować na zmianami.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  jest  możliwość,  że  RIO
odrzuci zmiany.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jeżeli
nie  będą  zgadzały  się  wskaźniki  to  jest  możliwość  odrzucenia  ale  raczej  nie
powinno się to zdarzyć.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  zmiany  byłyby  tylko  w
uchwale budżetowej.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  tak  a
zmiany  to  dochody  i  wydatki,  zmiana  o  68  402,14  zł  ,  w  projekcie  senior  plus
należałoby zwiększyć dochód własny. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zauważył,  że  zarządzenia  wójta  wprowadzające
zmiany  w  budżecie  powinny  być  zaakceptowane  uchwałą  o  zmianie  budżetu  a
takiej  uchwały  nie  ma,  gdyż  ostatnia  jest  z  dnia  30.01.2020  r.  Poprosił  o
sprawdzenie,  czy  zmiany  wprowadzone  zarządzeniem  wójta  nadal  powinny  być
zaakceptowane uchwałą o zmianach w budżecie. 
Skarbnik Gminy Grunwald- pani  Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że zmiany
wprowadzone  dotyczą  tylko  uwag  z  RIO,  nie  było  żadnych  uwag  ze  strony  RIO,
które uwzględniają zmiany wprowadzone zarządzeniem.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  dodał,  że  do  tej  pory  była  taka  praktyka,  że
zarządzenia wójta  były odzwierciedlane w uchwale o zmianie w budżecie.  Poprosił
o sprawdzenie w przepisach czy obecna praktyka jest prawidłowa.
Radna-  pani  Celina  Lecewicz-Husar-  zaproponowała  o  przerwanie  obrad  i
wznowienie w piątek tj  15.05.2020r. 
Radny – pan Ryszard Bala-  zaproponował dokończyć punkt  obecny i  nie  zamykać
obrad tylko wznowić w kolejnym dniu.  
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  poddał  pod  wątpliwość  takie  rozwiązanie
gdyż  nie  jest  dopuszczalne  głosowanie  nad  jedną  uchwałą  dwa  razy  na  tej  samej
sesji.  Zaproponował,  aby  zakończyć  obrady  sesji  i  zwołać  nową  sesję  w  innym
terminie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska-  stwierdziła,  że  zostaną
zakończone  obrady  XXIII  sesji  w  trybie  normalnym  i  ewentualnie  na  wniosek
zwołaną nowa sesja w innym terminie. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  wójta  jaki  był  cel  spotkania  z  sołtysami,  kto
był jego inicjatorem i jakie na tym spotkaniu zapadły ustalenia.
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  inicjatorami  byli
sołtysi,  którzy  zwrócili  się  z  prośbą  o  spotkanie,  w celu  zapoznania  się  z  sytuacją
gminy,  ustaleń  ważnych  nie  było.  Było  to  zwyczajne  spotkanie  i  rozmowa  o
sprawach gminy. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   stwierdził,  że  z  tego  spotkania  nie  dało  się  wiele
zrozumieć,  bo  jakość  nagrania  umieszczona  na  oficjalnej  stronie  wójta   była
niezrozumiała.  Zrozumieć  można  było  niektóre  wypowiedzi  i  wynikało  z  nich,  że
te istotne problemy gminy to jest  w jakiej  kwocie emeryturę pobiera radny Ryszard
Bala,  albo  o  której  godzinie  do  urzędu  wpływają  wnioski  od  radnego  Ryszarda
Bali.  W pierwszej kwestii  odpowiedział,  że nie ustalał  sobie wysokości emerytury i
innym  emerytom  z  gminy  i  nie  ma  obowiązku  w  tym  temacie  się  tłumaczyć.  W
drugiej  kwestii,  co  do  godzin,  w  których  wpływają  wnioski  to  obiecał  delikatniej
stukać w klawiaturę,  aby nie zakłócać wójtowi błogiego snu. 
Innych uwag radni nie zgłosili.

Ad pkt. 8.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska -  kolejny  punkt  interpelacje  i
zapytania.
Radni uwag nie zgłosili

Ad pkt. 9. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  - wobec  zrealizowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła   XXIII  sesje  Rady  Gminy
Grunwald.
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak
Cecylia Lecewicz-Husar

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

Krystyna Zwalińska

Przewodnicząca Rady Gminy 

Ewa Bawolska
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